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Zprávy z jednání RO č. 80/2014 (26.3. 2014), 81/2014 (2.4. 2014), 82/2014 (9.4. 2014) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 80/2014 
Doklady a informace na vědomí 
Obec Strašice obdržela dopis od ředitelky Rokycanské nemocnice, a.s., ve kterém MUDr. Perková děkuje za poskytnutý 
finanční příspěvek z rozpočtu obce, který byl vynaložen na modernizaci vstupních prostor nemocnice. V nemocnici se nově 
nachází recepce, která slouží k informování veřejnosti, kam se mají obrátit se svými problémy. Došlo rovněž k modernizaci 
vybavení některých ordinací a čekáren. Vedení nemocnice by chtělo zajistit v letošním roce realizaci projektu na umístění 
pracoviště CT. 
Projednáno 
1. Žádost o pronájem tělocvičny  
Žadatel č.j. 377/14 požádal o pronájem tělocvičny a přilehlých prostor za účelem ubytování skautské skupiny v termínu od 
17.4. do 21.4. RO žádost schválila s cenou 30 Kč/os./noc. 
2. Žádost o povolení soutěže 
RO projednala schválila žádost č.j. 396/14 ohledně povolení okresní noční soutěže pro děti - mladé hasiče v prostoru okolo 
hasičské zbrojnice, hřiště a přilehlých polních cest dne 12.4. od 19 hodin. 
3. Rozpočet na rok 2014 – MŠ Strašice 
RO projednala a schválila předložený návrh rozpočtu Mateřské školy Strašice na rok 2014. Požadovaná dotace od zřizovatele 
je navrhována ve výši 1,1 mil. Kč. 
4. Bezpečnostní situace v obci Strašice – Policie ČR 
RO projednala předloženou zprávu o bezpečnostní situaci v obci za měsíc únor 2014. 
5. Zápis Komise životního prostředí 
RO projednala a schválila zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 12.3.2014. 
6. Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala a schválila zprávu ze zasedání Bytové komise č. 3/14  ze dne 18.3.2014. 
7. Zápis z jednání komise Partnerství 
RO projednala zápis z jednání komise Partnerství č. 28-2014. 
8. Odstoupení od nájemních smluv – ecoV energy s.r.o. 
Společnost ecoV energy s.r.o. zaslala dopis č.j. 420/14 ohledně odstoupení od nájemních smluv na budovy č. 12, 15 a 17 
v areálu bývalých kasáren. Zároveň požadují vrácení zaplaceného nájemného ve výši 32.500 Kč, které mělo být zasláno na 
účet obce. Vrácení nájemného požadují z důvodu, že nemovitosti od roku 2012 neužívají, neboť byly údajně převzaty zpět 
pronajímatelem za účelem provedení zabezpečení rozvodů topení před zamrznutím právě na začátku roku 2012, avšak 
k jejich zpětnému předání údajně nedošlo. RO konstatuje, že předmětné nemovitosti byly předány do užívání nájemci dne 
7.12.2011 na základě předávacího protokolu. O dalších krocích nemá Obec Strašice k dispozici, žádný dokument, proto se 
Obec Strašice domnívá, že společnost ecoV energy s.r.o. mohla nemovitosti dále využívat. Původní záměr společnosti nebyl 
realizován, proto byly objekty nabídnuty znovu k prodeji.RO neschválila vrácení nájemného dle dopisu č.j. 420/14. RO 
schválila ukončení nájemních smluv na budovy č. 12, 15, 17 a přilehlé pozemky dle dopisu č.j. 420/14 ke dni doručení.  
9. Financování opravy havárie na ČOV 
Dne 17.3. došlo k havárii na zařízení ČOV, zborcení betonového základu pod aeračním válcem, proto musel být odstaven 
pravý oxidační příkop. RO schválila financování z rozpočtu obce, kde je vyhrazena rezerva ve výši 3 mil. Kč na investice, 
oprava by neměla přesáhnout 100 tis. Kč. 
10. Výměna oken – budova č. 14 (Brigádníci s.r.o.) 
Na základě jednání firmy www.brigadnici.com s.r.o. a starosty obce projednala  RO návrh firmy na postupnou výměnu oken 
v budově č. 14 v areálu bývalých kasáren, kterou má společnost v pronájmu. Investici do výměny oken chce provést firma 
v několika etapách z vlastních prostředků. Důvodem je především úspora energií na vytápění objektu. Firma vzhledem 
k investici požaduje adekvátní snížení nájemného. RO schválila snížení nájmu na částku 10.000 Kč/měs. po dobu 3 let, za 
tuto dobu budou vyměněna všechna okna. 
11. Výpověď smlouvy – Internethome s.r.o. 
RO projednala a schválila zaslanou výpověď nájemní smlouvy ze dne 1.1.2008 ohledně umístění zařízení na šíření signálu 
pro bezdrátový internet společnosti Internethome s.r.o. Výpovědní lhůta činí dle smlouvy 12 měsíců, zařízení již však na 
nemovitosti umístěné není, společnost žádá o zvážení výpovědi formou dohody. 
12. Účetní závěrka za rok 2013 – Obec Strašice 
RO projednala schválila Účetní závěrku Obce Strašice za rok 2013 včetně předložených příloh. Dokumenty budou 
předloženy k projednání ZO. 
13. Splátkový kalendář na nájem lesa – Lesospol Zbiroh s.r.o. 
RO projednala  a schválila žádost společnosti Lesospol Zbiroh s.r.o. ohledně možnosti splácení zisku z činnosti v pronajatém 
lese ve výši 598.416 Kč, částka 348.416 Kč byla uhrazena dne 6.3.2014, částka 250.000 Kč bude uhrazena do 30.6.2014. 
Nájemné za rok 2014 bude zasláno v pravidelných čtvrtletních platbách. 
14. Žádost o odpis pohledávek 
Finanční odbor OÚ Strašice požádal o odpis pohledávek za nezaplacené poplatky za svoz komunálního odpadu za roky 2009-
2013 v celkové výši 8.767 Kč. Jedná se o osoby, které mají zrušený trvalý pobyt a v současné době se nacházejí např. 
v cizině. RO odpis pohledávek schválila. 
15. Žádost o poskytnutí příspěvku z rozpočtu obce 
RO projednala a schválila žádost ohledně poskytnutí příspěvku (2.000,- Kč) z rozpočtu obce na provoz zdravotnického 
zařízení „Domov Radost pro osoby s postižením Merklín“, ve kterém je umístěn také jeden občan Strašic. 



16. Žádost o odkoupení budovy – HRM GROUP spol s r.o. 
RO projednala žádost na odkoupení budovy č. 27 na pozemku st.p.č. 568/75 a přilehlého pozemku p.č. 2104/32  v areálu 
bývalých kasáren. Za nemovitosti nabízejí cenu 300 tis. Kč. RO požaduje vzhledem k rozsahu předmětu prodeje cenu alespoň 
350 tis. Kč. Žádost bude projednána na ZO. 
17. Smlouva o dílo – Česká spořitelna a.s. 
RO projednala a schválila  smlouvu o dílo ohledně zpracování analýzy financování investic obce. Cena za realizace je 80 tis. 
Kč a je to podmínka pro případné převedení úvěru na 25 mil. Kč za realizaci vodovodu a kanalizace na Huti. 
 
RO č. 81/2014 
Projednáno 
1. Žádost o pronájem Restaurace Společenský dům – M. Ungrová 
RO projednala a schválila pronájem Restaurace Společenský dům (nájemné ve výši 3.000 Kč/měs.). Cílem žadatelky je 
nabízet služby, které budou přínosné nejen pro obyvatele Strašic, ale i pro všechny ostatní zákazníky. Spolupráce s Obecním 
úřadem Strašice na kulturním dění v obci, jako je zajištění obsluhy plesů, divadel, koncertů a jiných společenských akcí, je 
pro žadatelku samozřejmostí. Žadatelka se chce zaměřit na kvalitní gastronomii, včetně perfektní péče o zákazníky, kterou 
díky své několikaleté zkušenosti umí poskytnout. 
 
RO č. 82/2014 
Projednáno 
1. Základní škola Strašice – návrh rozpočtu na rok 2014 
RO projednala a neschválila návrh rozpočtu Základní školy Strašice. Základní škola by měla hospodařit s příspěvkem 3,5 
mil. Kč, který schválilo zastupitelstvo obce v rámci rozpočtu obce. 
2. Mateřská škola Strašice – zlepšený hospodářský výsledek 
RO projednala a schválila žádost ředitelky MŠ Strašice ohledně převedení zlepšeného hospodářského výsledku ve výši 
34.601 Kč za rok 2013 do rezervního fondu. 
3. Smlouva o zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů – EKOKOM, a.s. 
RO projednala a schválila  novou smlouvu o zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů se společností EKOKOM, 
a.s. Na základě této smlouvy a dodatku č. 1 k této smlouvě, je zajišťován svoz tříděného odpadu firmou Becker Bohemia 
s.r.o. Nová smlouva vznikla kvůli změnám v současné legislativě, především kvůli novému občanskému zákoníku. 
3. Žádost o pronájem nebytových prostor  
Žadatelka požádala o pronájem nebytových prostor v bytovém domě č.p. 467 (bývalé solárium) za účelem zřízení herny pro 
děti, které hlídá. Vzhledem k tomu, že prostory jsou zkolaudovány jako prodejna, nelze tyto prostory využít jako hernu pro 
děti, proto RO žádost neschválila. 
4. Ukončení nájmu zahrádky  
Žadatel č.j. 468/14 požádal o ukončení nájmu zahrádky č. 78 ke dni 30.4.2014. Žadatel navrhuje, aby byla zahrádka 
převedena na žadatelku, která o zahrádku projevila zájem. 
5. Žádost o snížení nájemného, oznámení o ukončení podnikání  
Žadatelka oznámila, že vzhledem k nákladům na provoz kadeřnictví, ukončí k 30.4.2014 svoje podnikání v prostorách 
zdravotního střediska. Dále by chtěla kadeřnictví provozovat jen několikrát do měsíce, v jiných prostorách za snížené 
nájemné. 
6. Žádost o prodej pozemku  
Žadatel č.j. 516/14 požádal o prodej pozemku p.č. 2104/82 o výměře 166 m2, který se nachází v areálu bývalých kasáren 
vedle budovy na st.p.č. 568/93. Pozemek bude využit k podnikatelským účelům. Žádost bude předložena ZO. 
7. Smlouva o veřejném provozování hudebních děl 
RO projednala a schválila licenční smlouvu o veřejném provozování hudebních děl. Na základě této smlouvy je možné 
vysílat hudební díla formou obecního rozhlasu. Cena je stanovena na 7.089 Kč. 
8. Aktualizace vnitřních směrnic – Finanční odbor OÚ Strašice 
RO projednala návrh vedoucí Finančního odboru OÚ Strašice ohledně aktualizace vnitřních směrnic č. 4/2011, 9/2011, 
13/2011, 8/2012. Vedoucí FO rovněž předložila ke schválení nové směrnice č. 33/2014 a 34/2014, tyto směrnice budou 
předloženy rovněž ZO na vědomí. Dodatky ke směrnicím vznikly především kvůli změně současné legislativy. RO výše 
uvedené směrnice a doplňky schválila. 
9. Žádost o povolení konání akce  
Žadatel požádal o povolení konání dalšího ročníku hudebního festivalu „Koupák vítá léto“ v termínu 14.6.2014. Akce bude 
probíhat ve dnech 14.6.2014 od 10:00 hod. do 15.6.2014 do 04:00 hod. Žadatel požaduje, aby bylo v době konání festivalu 
zohledněno případné rušení nočního klidu. Na festivalu vystoupí cca 14 kapel z celé republiky, což na pořadatele klade 
nemalé finanční nároky. Žadatel rovněž požádal o finanční podporu ve výši 10.000 Kč, což umožní garantovat a nadále 
zvyšovat kvalitu pořádané akce. Vzhledem k tomu, že žadatel není organizovaný spolek, nelze finanční podporu poskytnout. 
Areál bude po dohodě s žadatelem posekán a bude zajištěn kontejner na svoz odpadu. 
RO schválila konání akce „Koupák vítá léto“ v termínu 14.6.2014 s tím, že hudební produkce bude ukončena nejpozději ve 
2:00 hod. dne 15.6.2014 a v nočních hodinách bude hudební produkce částečně ztlumena.  
10. Žádost o vydání souhlasu s vyjmutím majetku  
RO projednala a neschválila žádost ohledně souhlasu s vyjmutím majetku z majetkové podstaty dlužníka. Jedná se o domácí 
spotřebiče jako je chladnička s mrazákem, TV, pračka a mikrovlnná trouba. Z podstaty věci se jedná o movité věci, které 
tvoří běžné vybavení domácnosti. Žadatelem je advokátka a insolvenční správkyně Mgr. Vítková.  
11. Program rozvoje obce Strašice – aktualizace 2014 
RO projednala a schválila aktualizovaný program rozvoje obce Strašice. Vzhledem k finanční situaci budou i nadále 
prováděny pouze investice, na které má Obec Strašice vyčleněny finanční prostředky ve svém rozpočtu. 



12. Zabezpečení hřiště v areálu ZŠ Strašice 
Vzhledem k tomu, že se množí případy, kdy na hřiště v areálu školy vnikají osoby bez povolení a dochází k neustálému 
poškozování vybavení, je nutno přijmout opatření, aby se tomu tak nestávalo. Jedním z opatření je to, že bude toto 
kontrolovat obecní policie v rámci své činnosti a bude toto jednání postihovat. Druhým opatřením je stanovení zodpovědného 
správce, který bude na pořádek na hřišti rovněž dohlížet, bude vybírat poplatky za užívání, atd. 
13. Změna otevírací doby na hřbitově 
RO projednala a neschválila návrh Ing. Šnaiberka ohledně změny otevírací doby hřbitova. Vzhledem k atypickému počasí 
během letošní zimy se množily žádosti ohledně změny otevírací doby hřbitova. RO považuje otevírací dobu hřbitova za 
dostatečnou, proto ke změně otevírací doby nedojde. Žádosti o změnu otevírací doby se objevují vždy s hezkým počasím, 
které není v dubnu pravidlem. 
14. Rozpočtové opatření č. 1-2014 a 2-2014 
RO projednala a schválila rozpočtové opatření č. 1-2014 a č. 2-2014. Rozpočtové opatření zahrnuje výdaje, které se týkají 
například zpracování projektové dokumentace na zateplení bytového domu č.p. 558-559, náklady na vyčištění koupaliště, 
opravu hrobky, atd. Rozpočtové opatření č. 2 zahrnuje doplatek firmě Skanska za realizaci vodovodu a kanalizace na Huti. 
Prostředky na tyto náklady, budou čerpány z rezervy, která byla součástí rozpočtu obce na rok 2014. Rozpočtová opatření 
budou předložena ZO. 
15. Změna organizačního řádu 
RO schválila zrušení funkce vedoucího finanční a majetkové správy a zřízení funkce tajemníka. RO schválila na funkci 
tajemníka jmenovat Mgr. Tomáše Svobodu splňuje veškeré požadavky pro tuto funkci a zaslat žádost KÚ PK o souhlas s 
jmenováním tajemníka.  
16. Smlouva o bezúplatném převodu majetku 
RO projednala a schválila smlouvu o bezúplatném převodu majetku od Záchranného útvaru HZS ČR, konkrétně se jedná o 
převod vozidla Praga V3S ARS 12 M. RO žádost o převod tohoto majetku již dříve schválila. Vozidlo bude využito na 
náhradní díly a zbytek bude prodán do šrotu, peníze z něj získané budou využity pro potřeby SDH Strašice. 
17. Program jednání ZO 
RO projednala schválila program jednání ZO dne 24.4.2014.  

 1. Úvod 
 2. Schválení programu jednání 
 3. Schválení orgánů jednání 
 4. Náměty a podněty občanů 
 5. Účetní závěrka Obce Strašice za rok 2013 
 6. Rozpočtové opatření Obce Strašice č. 1-2014 a č. 2-2014 
 7. Prodej a nákup majetku obce: 

 a) prodej pozemku p.č. 1893/8 – K. Darda, J. Dvořáková 
 b) žádost o převedení pozemků p.č. 1622/30 a 1622/31 od A. Moce a V. Hyťhové do vlastnictví obce 
 c) žádost o prodej budovy na st.p. 568/75 a pozemku p.č. 2104/32 – HRM GROUP spol. s r.o. 
 d) žádost o prodej pozemku p.č. 2104/82 – K. Spáčil 

 8. Program rozvoje obce Strašice – aktualizace 2014 
 9. Splátkový kalendář – D+P REKONT s.r.o. 
 10. Prodloužení splatnosti revolvingového úvěru 
 11. Stanovení počtu zastupitelů pro volební období 2014-2018 
 12. Kontrola plnění usnesení ZO 
 13. Interpelace zastupitelů 
 14. Návrh usnesení 
 15. Závěr 
 16.  

 
 

 
 
 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 
12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, 
měď, hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků 
zdarma. 
www. Plzenskyskart 
 
 
Oznámení: Důrazně žádáme přispěvovatele do obecního časopisu Barňák, aby své příspěvky zasílali včas, termín 
uzávěrky je vždy 25. dne v měsíci. Vzhledem k tomu, že redakce na některé příspěvky čeká, dochází ke zpoždění tisku 
a následné distribuce tohoto časopisu. 



 
 

 

Vyhodnocení – informační zpráva za březen, duben 2014 

 Za měsíc březen, duben řešila OPS tyto přestupky: 

 Doprava – 26 x přestupek – řešeno v blokovém řízení  

                    21 x – oznámení odboru dopravy 

                    2 x –přestupek cyklisté  

Veřejný pořádek  -    6 x- přestupek  

Občanské soužití -      3 x  přestupek -1x oznámení PČR 

Proti majetku  -          9 x – přestupek – z toho 4x oznámení přečinu PČR 

OZV č.3              -       8 x přestupek  

OZV č.4             -          4 x přestupek 

Nález věci  :            -     2x klíče,1x -peněženka s doklady,mobil,jízdní dětské kolo,OP 

Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :      2 x 

Řešení stížnosti občanů  –  5 x  

Součinnost s PČR OO Hrádek.  –  6 x 

Kontrola mladistvých na požívání alkoholu-  2 x   

Vážení občané, 

 V květnovém výtisku měsíčníku Barňák bych vás chtěl seznámit 
s události za uplynulé 2 měsíce z pohledu Obecní Policie 
Strašice. 

 Veřejný pořádek 

Odkládání odpadů –vytvoření černých skládek v objektu 
bývalého hřiště Dukla.  

Znečištění odpadem (plasty, sklenice, kameny) a poškození fólie 
jezírka před společenským domem. Takto to dopadlo po nezájmu 
o pořádek, nestarostlivost a nezájmu dřívějších majitelů 
v pronájmu SD a osob posilněných alkoholem, kteří ničí majetek 
nás všech. 

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti 
veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. 

Majetková trestná činnost 

Byla zjištěna trestná činnost krádeže železných kovů 
(radiátory, termoregulační ventily, baterie na vodu, baterie na 
sprchy, nerez dřez ,hasící přístroj) v budově č.18 v kasárnách. 
Došlo k neoprávněnému vstupu do budovy, poškozování 
majetku krádeže materiálu , kde škoda dosáhla 31 000 Kč, 
která vznikla obci Strašice zatím neznámým pachatelem. 

Další pachatel(é) páchal(i) trestnou činnost v nočních hodinách 
sprejerstvím, kde tímto činem poškodili (znečistili) vstupní 



dveře v sídlišti Spartak u domu č.494, 496, dále pak železné vrata domu 308 na Škvárovně     ,2 dvířka HUP a kontejner proti 
fitcentru. Dále došlo 2x ke krádeži nafty z vozidel soukromé firmy a 2x k poškození vozidla s krádeží dokladů. V současné 
době jsou tyto činy ve stádiu vyšetřování. 
   

        

V rámci snížení kriminality zvláště majetkové,bezpečnosti osob a majetku byl pořízen obecní dohlížecí kamerový 
systém(ODKS), který ovlivní kriminalitu .Tento systém nepochybně přispěje jak k preventivnímu působení na potencionální 
pachatele trestné činnosti, tak i k případnému zjišťování poznatků a objasnění spáchaných činů . 
 V současné době tyto kamery jsou namontované na OÚ, v kasárnách a dále budou umístěny do vytipovaných problémových 
lokalit k využití k monitorování a záznamu. Již se podařilo u  dvou případů objasnit trestnou činnost, která se stala v nočních 
hodinách.   
                                                                                                                                                                                                                                                                          
 Doprava 
Dne 7.6. se bude konat akce “Bahna 2014“a proto bych Vás touto cestou chtěl informovat o některých změnách v dopravě 
účastníků. Především se jedná o 2 autobusové  zastávky, které budou u brány č.2 (vedle sběrného dvora) a  hřiště u 
kasáren (bývalá Dukla . Odtud bude přeprava až na Bahna. Autobusy budou jezdit nepřetržitě od 07.00 hod. ráno a zpět. 
Autobusy  budou zpoplatněny. 

Ztížený provoz  po komunikacích v obci bude ovlivněn několika tisíci osobních automobilů. Hlavní nápor aut se očekává od  
ranních hodin ze směru od Smolárny  přes náves, okolo OÚ, směr kasárna. Záchytné parkoviště bude na hřišti Dukla a dále u 
tankové cesty travnatá plocha. Autobusy budou jezdit od zastávky u hřiště Dukla, směr OÚ, dolů po Huti – Bahna a zpět-
Bahna, křižovatka Y, směr Huť, tanková cesta, kasárna, hřiště Dukla a po naplnění parkoviště od zastávka č.2 u brány vedle 
sběrného dvora. 

Žádáme touto cestou všechny účastníky provozu na pozemních komunikacích, aby se přizpůsobily tomuto omezení, aby 
nedošlo ke kolizím na pozemních komunikacích, k újmě na zdraví osob (dětí) a majetku. Bude osazeno dopravní značení 
(zákaz zastavení) a tím dopravní omezení po celé trase v obci, které bude platit  od 06.00-18.00 hod. dne 7.6. Dále zvýšili 
obezřetnost na chování účastníků této akce, protože někteří pachatelé při těchto akcí využívají protiprávního jednání a tím 
dochází ke zvýšení kriminality. Pokud se stanete svědky trestné činnosti, protiprávního jednání, nebo naleznete ztracené věci, 
volejte , nebo předejte je prosím PČR (158) ,nebo naší Obecní policii (371 585 731). 

Ing.Frajt Luboš                                                                                      Velitel obecní policie Strašice         

 

    ZPRÁVA Z ÚZEMÍ STRAŠIC ZA M ĚSÍC BŘEZEN 2014 
 
Krádeže 
 
V první třetině března letošního roku dosud neznámý pachatel rozbil levé zadní okno u zaparkovaného vozidla tovární 
značky VW Golf v Těních. Pachatel využil neopatrnosti majitele, který ponechal ve vozidle viditelně uložený batoh 
s osobními věcmi a doklady. Škoda dosáhla částky 7 tisíc korun. Případ policisté z Hrádku kvalifikovali jako podezření ze 
spáchání přečinů krádeže a neoprávněné opatření, padělání a pozměnění platebního prostředku, jelikož obsahem batohu byla 
i platební karta. Ve věci byly zahájeny úkony trestního řízení pro uvedené trestné činy. 
 



V polovině března 2014 vnikl násilím neznámý pachatel na pozemek areálu bývalých kasáren ve Strašicích. Ze 
zaparkovaného vozidla odčerpal z nádrže 250 litrů motorové nafty za 11 tisíc korun. Policisté případ prověřovali pro přečin 
krádeže. 
 
Dne 18. března 2014 odcizil neznámý pachatel zajištěné zaparkované vozidlo tovární značky Škoda Octavia. Neznámý 
pachatel odjel vozidlem v hodnotě 150 tisíc korun. Policisté z Hrádku případ kvalifikovali jako přečin neoprávněné užívání 
cizí věci.  
 
Všechny shora uvedené případy byly policejním orgánem odloženy, neboť se do současné doby nepodařilo zjistit osobu 
pachatele v uvedených činech.  
 
 
BEZPEČNOSTNÍ AKCE  
 
Krajská dopravně bezpečnostní akce v souvislosti se svátkem „Josefa“ proběhla na teritoriu Rokycanska v rámci 
preventivního opatření k zajištění bezpečnosti a plynulosti silničního provozu ve snaze snížit přetrvávající nekázeň řidičů a 
počet dopravních nehod spáchaných pod vlivem alkoholických nápojů či jiných návykových látek. Na území Rokycanska 
proběhla akce ve dnech 19. března od 16 do 21 hodin a dne 20. března 5 do 9 hodiny ranní. Řidiči mohli být zastaveni a 
kontrolováni jak v okresním městě tak i přilehlých obcí na území Zbirožska, Radnicka a Hrádecka. Celkem 20 policistů 
během vymezené doby zkontrolovalo 185 vozidel, zjistili 46 přestupků v dopravě. Téměř všechny byly vyřešeny v blokovém 
řízení, výjimkou byly dva přestupky, kdy se jednalo o jízdu pod vlivem alkoholu, jelikož hranice ani u jednoho z řidičů 
nepřesáhla 1 promili, bude jejich jednání následně oznámeno do správního řízení. 

ZAJÍMAVOSTI  

Zájemci o kontroly zbraní se od nového roku mohou dostavit ve stanovených termínech do objektu Okresního mysliveckého 
sdružení v Rokycanech.    

     Po předchozím jednání mezi PČR Odboru pro zbraně a bezpečnostního materiálu  a Okresním mysliveckým sdružením 
v Rokycanech bude v 1. pololetí 2014 proveden zkušební provoz, za účelem kontroly zbraní a příjem žádostí na úseku zbraní 
a střeliva. Zájemci se mohou dostavit do objektu Okresního mysliveckého sdružení, které sídlí v ul Plzeňská 399/II, 
Rokycany. V pravidelné době od 9.00 do 11.00 hodin v termínech  24.04.2014, 22.05.2014, 19.06.2014 (vždy ve čtvrtek) se 
zájemci  dostaví po předchozím ohlášení na OMS, které zašle seznam na OSZBM, důvodem je lustrace zbraně u každého 
zájemce, který si přinese všechny registrované zbraně na jeho osobu. Předchozí ohlášení se nevztahuje na ty, kteří podávají 
pouze žádost.  
     Tato služba není omezena pouze pro myslivce, ale rovněž ji mohou využít i držitelé zbrojních průkazu a majitelé 
zbraní. 
     V měsíci červenci a srpnu 2014 se kontroly konat nebudou. Po vyhodnocení zkušebního provozu, bude využití této 
služby vyhodnoceno a případně bude domluveno pokračování s uvedením dalších termínů 

 

Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice za měsíc květen 
 
Mezinárodní soutěž  “Matematický klokan” 
V pátek dne 21.3. 2014 se již tradičně i naše základní škola zapojila do mezinárodní matematické soutěže “Matematický 
klokan”. Tato soutěž vznikla v Austrálii v roce 1980 a rozšířila se do celého světa. Dnes se této soutěže účastní 2,75 milionu 
soutěžících z 30 zemí našeho kontinentu. 
     Soutěžící jsou podle věku rozděleni do 4 kategorií. Soutěží se ve všech krajích naší republiky v jednom termínu. Ve všech 
kategoriích soutěžící řeší 24 testových úloh, přičemž vybírá jednu z pěti nabízených možností řešení. Úlohy jsou seřazeny ve 
třech skupinách podle obtížnosti. 
     Z naší školy se soutěže zúčastnilo celkem 66 žáků 1. stupně a 63 žáků z 2. stupně. 
A zde jsou výsledky v jednotlivých kategoriích – uvádím vždy pouze 3 žáky s nejvyšším počtem získaných bodů. 
 
Kategorie  “Cvrček”  (2. a 3. třída) 
1. – 2. místo   Adriana Málková   3.A  69 bodů 
1. – 2. místo   Natálie Čížková     3.A  69 bodů 
3. místo       Viktorie Soóky    3.A  62 bodů 
 
Kategorie  “Klokánek”  (4. a 5. třída) 
1. místo   Markéta Culková    5.A  98 bodů 
2. místo   Tomáš Kunc        5.A  80 bodů 
3. místo   Miroslava Červenková   5.A  73 bodů 
   
 



Kategorie  “Benjamín”  (6. a 7. třída) 
1. místo   Petr Kadeřábek    6.A     87 bodů 
2. místo   Tereza Dezortová   7.A  79 bodů 
3. místo   Andrea Krocová    7.A        66 bodů 
   
Kategorie  “Kadet”  (8. a 9. třída) 
1. místo     Adam Lovas       9.A  66 bodů   
2. místo    Jiří Zoul      9.A  55 bodů 
3. místo     Adam Chmiel       8.A  48 bodů 
 
Gratulujeme všem žákům, kteří se soutěže účastnili. 
  
Matematická olympiáda 
  Od začátku kalendářního roku počítali doma někteří žáci 2. stupně celkem šest obtížnějších matematických příkladů 
školního kola 63. ročníku matematické olympiády. Podle toho, jak byli úspěšní ve školním kole, postoupili někteří do kola 
okresního.V kategorii 9. ročníků se okresní kolo konalo již v měsíci lednu 2014 a naši školu úspěšně reprezentoval Adam 
Lovas. Umístil se na 3. místě a postoupil tak do kola krajského, kde skončil asi uprostřed výsledkové listiny. 
     Ve středu dne 9.4. 2014 se zúčastnili 2 žáci naší školy z druhého stupně okresního kola matematické olympiády 
v Rokycanech v kategoriích 7. a 8. ročníků. Jeli porovnat svoje vědomosti, nápady, bystrost a logický úsudek se svými 
vrstevníky z celého okresu. Každý ve své kategorii dostal vyřešit celkem tři úlohy v časovém limitu 120 minut. Velkými 
soupeři našim dětem byli žáci víceletého gymnázia. Ale naši soutěžící reprezentovali ZŠ K. Vokáče Strašice velmi dobře,      
o čemž  svědčí skvělé umístění v opravdu těžké konkurenci. 
    V kategorii 7. ročníků získala Tereza Dezortová vynikající 2. místo, v kategorii 8. tříd obsadil Adam Chmiel  9. místo. 
Všem gratulujeme a děkujeme za vynikající reprezentaci školy. 
                   Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
Krajské kolo olympiády v anglickém jazyce 
     Dne 31. 3. 2014 se v Plzni v Jazykové škole konalo krajské kolo soutěže v AJ, kterého jsem se zúčastnila díky úspěchu v 
okresním kole. Soutěž začala v 8.30, ze Strašic jsem jela s paní učitelkou Mgr. Pavlou Hrazdilovou. 
     V mé kategorii soutěžilo celkem 7 dětí. První část olympiády tvořil poslechový test, měli jsme na základě poslechu 
zaškrtnout správnou odpověď u 10 otázek. Poté jsme po jednom vcházeli do místnosti před porotu, vybrali jsme si jedno ze 
sedmi ústních témat a museli o něm anglicky pohovořit. V této druhé, praktické části soutěže, jsem si coby poslední soutěžící 
vylosovala téma “Food and your diet” - Jídlo a moje stravování. Rozhovorem jsem strávila asi 10 minut, povídala jsem o 
tom, jak a co jím, jaké je moje oblíbené jídlo atd.... Porota mi také dávala různé otázky.  
     Vyhlášení výsledků olympiády mě i paní učitelku velmi potěšilo, neboť jsem se umístila na krásném 4. místě. To považuji 
za svůj velký úspěch.                                                                                                                           Karolína Machková, 9.A 
 
Projekt “Budeme příští rok spolužáci?” 
 V pátek dne 28. března přijeli opět po roce na naši školu čtvrťáci a páťáci z Dobříva a Cheznovic. Společně s našimi žáky 
páté třídy strávili zajímavé dopoledne. Hned po příjezdu a uvítání byli rozděleni do skupin po jedenácti dětech.  
     V každé skupině byly děti ze sousedních vesnic a dva z naší obce, aby se spolu seznámily a spolupracovaly při plnění 
úkolů. Zatímco jedna skupiny zdobila voskovou technikou vajíčka, druhá řešila rébusy a hádanky na téma “Čas”, třetí si 
hravou formou procvičovala angličtinu a poslední si v tělocvičně tužila svaly, závodila a hrála fotbal. Dětem se věnovali: 
paní vychovatelka ZŠ Dobřív Věra Benešová (zdobení vajíček), z učitelů ZŠ Karla Vokáče Bc. Jiří Monhart (pohybové hry), 
Mgr. Pavla Hrazdilová (hry s angličtinou) a Mgr. Vladislava Peklová (vědomostní soutěže). 
      Na závěr se chlapci a děvčata sešli v čítárně, kde proběhlo zhodnocení a rozloučení. Věřím, že v září se někteří spolu opět 
sejdou už jako spolužáci - šesťáci. 
 
                                                          Mgr. Vladislava Peklová 
 
Spolupráce naší školy se ZČU v Plzni 
  Spolupráce naší školy se Západočeskou univerzitou v Plzni 
pokračovala v hojné míře i na jaře. V měsící březnu a dubnu 
zavítaly mezi žáky druhého stupně paní psycholožky             
z katedry psychologie Dr. Věra Kosíková a Mgr. Monika 
Holečková. Přednášely žákům 6. - 9. ročníku na téma “Jak se 
efektivně učit”, “Analýza náročných situací” a “Výchova      
k volbě povolání”. Žáci se dozvěděli mnoho užitečného            
o zákonech učení, učebních stylech a fungování paměti, také 
si ve skupinách vyzkoušeli různé strategie řešení problémů     
a konfliktů. Zamysleli se nad různými náročnými životními 
situacemi a hledali jejich řešení. Tato praktická výuka žáky 
jistě v mnohém obohatila pro budoucí život a rozhodování. 
Žáci 7. a 8. ročníku ještě na konci dubna absolvovali přednášku o volbě povolání, což je pro mnohé již velmi aktuální téma.  



  Dne 27.3. zavítal v rámci výuky k občanství mezi osmáky 
a deváťáky pan Mgr. Jiří Mertl z katedry politologie             
s přednáškou s názvem “Koncept kritického občana              
a občanská společnost”. Žáci se seznámili s hlavními 
principy občanské společnosti v demokratickém státě a 
uvědomili si potřebu vzdělaného, aktivního a přemýšlivého 
občana v jejím fungování. 
  Dne 3.4. se žáci osmé a deváté třídy zúčastnili na katedře 
chemie PedF v Plzni praktického semináře. Paní lektorky si 
pro žáky připravily zajímavé chemické pokusy s 
teoretickým výkladem.  
  Dne 8.4. proběhla v 5.A praktická přednáška na téma “ 
První pomoc při úrazech”. Lektorkou byla paní Mgr. Petra 
Bejvančická z Fakulty zdravotnických studií v Plzni. Žáci se 
dozvěděli mnoho užitečných věcí z oblasti ošetřování 
zraněného a základů první pomoci. Mnoho těchto 
dovedností a život zachraňujících úkonů žáci již znali z 
kroužku první pomoci, který na škole vede paní učitelka Mgr. V. Peklová. Žákům byla puštěna prezentace na interaktivní 
tabuli, kde byly vysvětleny jednotlivé postupy a úkony při poskytování první pomoci. Paní lektorka s sebou přinesla také 
kufřík s potřebnými pomůckami a figurínu pro nácvik srdeční 
masáže a umělého dýchání. Oživování si tak děti přímo mohly 
vyzkoušet. Také došlo na pravidla ošetřování krvácení, šoku, 
zlomenin či popálenin. Žáci si tyto užitečné dovednosti jistě 
odnesou do budoucího života a kdo ví, třeba jimi někdy 
někomu pomohou či dokonce zachrání někomu život. 
 
Ve stejný den vyslechli žáci 8. třídy přednášku o efektivním 
učení od paní Mgr. Lenky Kroupové, rovněž z Fakulty 
zdravotnických studií v Plzni. Žáci se zejména snažili poznat 
svůj převažující učební styl (zrakový, sluchový, motorický) a 
přizpůsobit mu učební strategii. Dále si uvědomili význam 
opakování a potřebu každodenní pečlivé přípravy do školy.  
 
O den později žáci prvé, druhé a čtvrté třídy absolvovali tvůrčí 
hodinu matematiky pod názvem  
“ Didaktické hry v matice”. Žáky zábavnou, přemýšlivou a 
hravou výukou nadchla paní Dr. Šárka Pěchoučková z katedry 
matematiky, fyziky a technické výchovy. 
Pro žáky sedmé a osmé třídy byla v rámci výuky fyziky uspořádána dne 11. 4. přednáška o mobilní komunikaci, jejích 
podobách a poslání v dnešní době. Přednášel pan Ing. Ivo Veřtát z elektrotechnické fakulty. 
                                                                                                                                                                     Mgr. Marcela Paulová 
Sport  v  dubnu 
     V dubnových dnech se naše škola 
zúčastnila těchto sportovních akcí: 
     Dne 9. dubna jsme v tělocvičně naší školy 
pořádali okrskové kolo ve vybíjené, školu 
reprezentovaly děti ze čtvrté a páté třídy. Ve 
velmi vyrovnaném boji nakonec naši žáci 
obsadili pěkné čtvrté místo.  
     Ve čtvrek 10. dubna reprezentovali chlapci 
šestých a sedmých tříd naši školu na 
fotbalovém klání v Rokycanech, bohužel se 
jim v malé kopané moc nedařilo, a tak 
skončili v tabulce na třetím nepostupovém 
místě a celkově tak obsadili sedmé až deváté 
místo z jedenácti zúčastněných škol. 
     Vzápětí, v úterý 15. dubna, však přišel 
úspěch, který má na svědomí téměř totožná 
skupina chlapců (Zdenda Mrázek, Tomáš 
Zink, Honza Hrách, Jan Planeta, Olda Kozlík 
a Matěj Vaník). Tento tým se v turnaji 
v hokejbale v Rokycanech umístil na skvělém 
prvním místě z šesti zúčastněných škol bez 
ztráty jediného bodu. Kluci přivezli pohár a pokud se jim bude stejně dobře dařit i v dalším turnaji, postoupí do krajského 
kola hokejbalu.  
     Všem žákům děkujeme za vzornou reprezentaci školy a přejeme jim další sportovní úspěchy ve zbytku školního roku. 
                                                                                                                                                           Mgr. Pavla Hrazdilová 



Projekt  “Velikonoce” 
 
Ve středu dne 16. dubna na škole jako každoročně proběhl projektový den věnovaný blížícím se Velikonocům. Žáci prvého 
stupně se celé dopoledne se svými třídními učiteli věnovali velikonočním tradicím a zvykům, kromě historických souvislostí 
se věnovali zejména rukodělným činnostem a domů si odnášeli 
krásné velikonoční dekorace, pomlázky, obrázky a malovaná 
vajíčka. Žáci druhého stupně začlenili velikonoční tématiku do 
výuky, setkávali se v ní v rámci jednotlivých předmětů. 
 
Projekt „Rozumíme penězům“ 
  V měsíci dubnu ve dvou projektových dnech, 22. a 25.4., 
pokračoval na naší škole projekt rozšiřující finanční 
gramotnost našich žáků. Žáci sedmého ročníku řešili ve svých 
fiktivních rodinách nákup auta, které daná rodina nutně 
potřebovala. Dále se pak seznamovali se světem peněz, s 
českou i zahraniční měnou, s platebními kartami a dalšími 
finančními produkty. Žáci osmého ročníku měli téma 
náročnější – každá rodina získala mimořádnou finanční částku, 
o které společně musela rozhodnout, jakým způsobem tyto 
peníze budou rozumně investovat. V dalším tématu se žáci 
seznámili s různými druhy smluv a na co si mají dát zvlášť 
pozor při podepisování například pracovní, cestovní nebo kupní smlouvy. 
     Na závěr dvoudenního projektu žáci prezentovali před porotou a svými spolužáky, co se za dva dny naučili. V ětšina žáků 
se s daným tématem vyrovnala výborně.                                                                                         Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
Sbírka pro Dětský domov ve Staňkově 
Tradi ční sbírka ošacení, sportovních potřeb a hraček bude letos v květnu v den konzultací v naší škole. Věci můžete 
nosit 22. května do vestibulu školy od 14 hod do 16 hod. Sbírka je určena pro Dětský domov ve Staňkově. Za 
přinesené věci předem děkujeme. 
                                                                                                                                                              Mgr. Věra Peterková 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Jak se zajíček ztratil – aneb HLEDÁNÍ VELIKONO ČNÍHO 
POKLADU  
 
Tak se jmenoval celoškolní projektový den v naší mateřince, 
naplánovaný na Bílou sobotu. Jeho cílem bylo: uspořádat 
společnou oslavu Velikonoc, vytvářet u dětí dovednost 
týmové spolupráce, schopnost řešit nastalý problém, 
procvičovat postřeh, pohotovost  a obratnost. 
      Na zahradě školky se každá ze čtyř tříd pochlubila 
ostatním svojí nacvičenou hodovačku a za přednes obdržela 
neozdobenou pomlázku. Paní učitelka seznámila děti 
s krátkým příběhem o malém zajíčkovi, který se své mamince 
ztratil. Všichni předškoláci slíbili aktivní pomoc při hledání. 

Místo 
zaječích 

stop vedly 
malé 

detektivy barevné fáborky čtyř barev ( každá věková skupina měla tu 
svoji). Cesta nám vesele a hlavně rychle ubíhala. Dokonce i loudálci, které 
při vycházkách pobízíme ke svižnějšímu tempu, utíkali při zahlédnutí toho 
svého „krepáku“. Aby putování nebylo jednotvárné, připravily paní 
učitelky Janoušková a Kuncová několik úkolů s různým stupněm 
obtížnosti. Jednalo se o:  
- zdobení kraslic a velikonočních atributů 
- poznávání jarních květin spojené s tanečkem 
- vaření jarního salátu ze surovin vytříděných podle daných pravidel 
- házení kuličkami do plata na vajíčka a sběr určitého počtu vajec 
- přenášení vajíček na lžíci a slalomem. 
Pokyny k plnění úkolů byly ukryté v obálkách, které avizovaly velké, 
barevné, papírové květy se stuhami. Podle nich děti poznaly, kam mají 
zaměřit svoji pozornost. Tyto květiny pak ozdobily původní jednoduché 
pomlázky. Při posledních dvou úkolech se rozdělili nejen účastníci 
hledání na starší a mladší, ale také jejich trasy. Ti větší se vraceli 
k výchozímu bodu oklikou, těm menším k návratu do školky posloužila 
po předchozí dohodě s majitelkou pozemku cesta kraťoučká - přes louku. 
(Tímto paní Kotové ještě jednou děkujeme.) A bylo tu finále, hledání 



pokladu, opět na školní zahradě. Na každou třídu čekala krabice plná čokoládových zajíčků. (Sponzorkám – cvičenkám jógy 
také děkujeme.) 
Možná, že si teď, vážení čtenáři, s nostalgií vzpomenete na dětství a nespočet těchhle „stopovaček a bojovek“. Že jejich 
kouzlo s léty nevyprchalo, jsme se přesvědčili ze zájmu a nadšení dětí. 
 
A jaké společné setkání připravíme příště? Tentokrát to nebude jen pro děti, ale také pro jejich rodiče a širokou veřejnost. Ve 
společenském domě chystáme 22. května v l7 hodin akademii. Jménem Kytiček, Berušek, Koťat   a Sluníček si touto cestou 
dovoluji pozvat všechny naše příznivce.                                                                                                               Irena Pešťáková 
 
 
 

Plánování na radnici je ……. 
Ing. František Nerad – zastupitel (SOS) 

      Pravda, dělal jsem si mnohokrát srandu z „dvouletek“ a „pětiletek“ a jejich způsobu plánování. Jenže plánování jako 
proces, žádná legrace není. I moje práce – projektování - je vlastně plánování. Vyprojektovat dům, který nejde postavit je 
přeci blbost. Udělat Program rozvoje, který nejde realizovat je stejná blbost.   
     Každá obec i město, by mělo plánovat. Problém je v tom, že by to měli dělat lidé, kteří tomu co se plánuje, rozumí. Když 
se schvalovala na zastupitelstvu investiční část plánu Program rozvoje obce pro roky 2010 – 2014 s výhledem do roku 2018, 
nešetřil jsem kritikou. Byl jsem všem za pitomce. Pravda, nebyl jsem tehdy na zastupitelstvu, když se to schvalovalo a léčil 
se v lázních, nicméně na webu jsme zveřejnili naše připomínky k tomu takto: 
 
Ad 12) Pokud bude předložen „Plán investičních akcí“ – jak to bylo nazváno, je zbytečné to kritizovat, protože to je opravdu 
věcí vedení obce. Požádat o vyčíslení nákladů, protože tyto seznamy zbožných přání jsou opravdu jen „seznamy zbožných 
přání“, bez jakýchkoli garancí. Například: - oprava budovy společenských organizací je asi za 3 miliony Kč. Zeptat se, proč se 
to dělá 2 roky. Žádná firma, která to bude dělat, nemůže dělat 3 roky práci za 3 miliony, to je prostě odborně špatně. Pokud 
je akce rozložena na delší dobu, zeptat se, jak se budou předávat garance za splnění.  
Z hlediska opozice lze požádat o: 
- Garance plnění jednotlivých bodů – kdo je odpovědný za plnění 
- doplnění akcí, na kterých nám záleží (Koupák – budova a co znamená „areál na koupališti“ a kdo je jeho garantem, 
tankovka, nový zdroj tepla a další věci)  
     Jinak Program rozvoje obce je mnohem širší dokument, který například navazuje i na rozvoj kraje a spolupráci se 
sdruženími ve kterých jsme členy (například rozvoj cykloturistiky v rámci Horní Berounky), likvidace odpadů (plánovalo se 
například zřízení likvidace bioodpadů v rámci Sdružení sběrných dvorů, protože je s tím čím dál větší problém) atd., zřízení 
další stavební zóny u vodárny – dělá se ve změně ÚP č. 7, chybí plán oprav místních komunikací, konkrétní Program řešení 
zeleně v obci, chybí program další spolupráce se školou (zda bude dále Školní rada obce a jak bude vypadat), 
s organizacemi, atd. )    
Zeptat se, kdy bude předložen kompletní Program rozvoje obce? To, co je předloženo, je polotovar. Jinak Plnění plánu 
rozvoje z minulosti lze schválit.  
    Vzhledem k tomu, že jsem nemohl na zastupitelstvo a Petr Macháček byl teprve na svém druhém zastupitelstvu, prošlo 
schvalování celkem v pohodě. Bohužel pro Strašice. V zápisu z jednání zastupitelstva z února 2011 to bylo popsáno takto:  
 
12. Vyhodnocení programu rozvoje a schválení nového programu rozvoje. 

J. Hahner -  ZO schvaluje program rozvoje obce dle zákona o obcích, byly Vám zaslány v podkladech nový Program rozvoje 
obce na období 2011 – 2014 a Vyhodnocení programu rozvoje obce na roky 2006-2010.  
Rozprava:  F. Kubů- je to plán nebo program je nutné sjednotit názvosloví 
J. Hahner- v zákoně je program 
F. Kubů – dokumenty, které byly předloženy, jsou zcela dostačující a jsem s nimi spokojen  
J. Hahner - ukončena rozprava 
Hlasování: č. 11   
ZO  s ch v a l u j e  Vyhodnocení plánu rozvoje obce na roky 2006 - 2010.  
ZO  s ch v a l u j e  Návrh nového programu rozvoje obce na období 2011 – 2014. 
ZO u k l á d á  RO zveřejnit schválený program rozvoje obce na webových stránkách obce. 
Odpovídá: RO        Termín: 15.3.2011 
ZO u k l á d á  RO realizovat schválené záměry programu rozvoje obce. Odpovídá: RO  Termín: trvale 
Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se:  0 

       Po téměř čtyřech létech vlády této koalice lze s klidem říci, že ten Program rozvoje obce byl opravdu k ničemu, protože 
se z něho téměř nic nesplnilo. Tvrdím, se zkušenostmi z plánovacího procesu, který mě učili i v socialismu na školách a 
ověřil si to ve firmách, ve kterých jsem po roce 1989 pracoval, to byl prostě zbytečný „seznam zbožných přání“, který prostě 
splnit nejde, protože není úplný, nepředchází mu nutný plánovací proces. Vlk se nažral a koza zůstala celá. Za necelé 4 roky 
se z toho „Programu“ neudělalo vůbec nic. Vzniklo však několik investic, které v tom „Programu“ nebyly. Jak se ten 
„Program“ vlastně „plánoval“, toť otázka?  Když se voliči podívají jen na tento kousek toho „Programu“, musí se prostě 
zeptat: Dělali jste si legraci, nebo jste to mysleli vážně? Proč jste nám lhali?!   



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

     Dnes posloucháme výmluvy, že to nešlo udělat, protože obec nedostala dotace! Ano, ale kdo a jak potom ten program 
připravoval? V procesu plánování se přeci musejí do plánu dát akce, o kterých víme, že půjdou udělat! Akce, které mají 
vyřešené financování, jinak je to buď blbost, nebo záměrná lež! Od samého začátku říkám, že napsat Program rozvoje obce 
bez financí je podvod na voliče. Od samého začátku říkám, že takto se to prostě nedělá, ale nikdo to neposlouchá. 
Z pošuškávání za předsednickým stolem jsem si často poslechl i dost nelichotivé poznámky o své blbosti. Říkají to ti, kteří 
vymysleli, napsali a předložili ke schválení zastupitelstvu dokument, který se po třech a půl roce ukazuje jako nebetyčná 
blbost.  
    Když vezmu jen těch pár vět z programu, které jsem zde zveřejnil. „Příprava domu s pečovatelskou službou“ se údajně 
dělá 3 roky. Jak se ale připravuje, když přeci podle norem se tyto domy zateplují minerální vatou a někdo ten dům nechal 
zateplit polystyrenem? Tři roky tady někdo vymýšlí blbost a nikdo mu neřekne, že je blb! „Bývalá tankovka“ je v horším 
stavu, než byla před zařazením do tohoto „Programu“! Kdo za to může? „Stabilizace rozpočtu obce“ měla být udělána podle 
„Programu“ v roce 2011. V roce 2014 byl schválen rozpočet se sekerou 25 milionů Kč!!! Pro „Aktualizaci územní 
energetické koncepce obce“ jsme nechali v pohodě zbourat kotelnu v kasárnách, která byla záložní součástí té aktualizace a 
nikdo z vedení obce proti tomu nic neudělal!!!! Proč??? „Opravy místních komunikací“ po dobu 7 let, bez konkrétního 
rozpisu co a jak se bude opravovat!!! Co to znamená? Kdo to platí a proč? Na základě čeho se platí faktury za ty opravy? Jo 
kdyby tam bylo napsáno – „údržba místních komunikací“, tak ani neceknu! Ale „opravy“ jsou něco úplně jiného a musí se 
plánovat! Kdo to plánuje? Jakou na to má kvalifikaci? Jaké jsou pro to podklady? No a ty ostatní věci – škoda slov! A to je 
jen kousek toho Programu, který sliboval lidem ráj ve Strašicích a po téměř 4 létech je to čím dál tím stejné, v některých 
věcech horší.  Snad to příští zastupitelstvo pochopí a zlepší! To uvidíme.  
       
Český zahrádkářský svaz -  ZO Strašice informuje 
Dne 5.4.2014 se ve Velkém sále Společenského domu uskutečnila „Výroční členská schůze naší ZO“. Tato schůze byla 
slavnostnější, protože tomu bylo 27.března 110 let, kdy byl podán návrh na založení zahrádkářů ve Strašicích. Úvodem 
tohoto jednání nám pro dobrou náladu přišli zahrát naši přátelé z Collegia musicum pod vedením přítele Václava Hájka. 
Jménem výboru ZO přivítal místopředseda 
př.Miroslav Hofman všechny přítomné členy 
s rodinnými příslušníky, dále hosty a seznámil 
přítomné s navrhovaným programem. Protože tento 
rok je i rokem volebním, kde si členové zvolí i nové 
vedení na dalších pět let, pokračovalo rokování 
volbou volební a návrhové komise. Zvolené komise 
začaly pracovat a slovo dostal předseda  ZO př.Jan 
Vaněk, který v krátkém pohovoru poděkoval všem 
za práci a oznámil, že již nebude kandidovat na 
předsedu v novém volebním období. Protože jeho 
zdravotní stav nedovolil přednést zprávu o činnosti 
ZO, zprávu přednesl místopředseda př.Hofman. Za 
nového člena byl přijat př.Karel Plešmíd. Při této 
slavností příležitosti byli za dlouholetou práci pro 
ČZS Republikovou radou oceněni př.Josef Čermák 
„stříbrnou medailí“ a př.Josef Moc „bronzovou 
medalí“. Dále územním sdružením př.Antonínu 
Titlovi „ Čestné uznání“ za aktivní práci v ČZS a 
ZO ve Strašicích „Čestné uznání“ př.Františku Plimlovi za aktivní a obětavou práci pro organizaci. U příležitosti 110 výročí 
vzniku zahrádkářů ve Strašicích ZO udělila „Pamětní listy“ dlouholetým členům za členství více jak 40 let př. Karlu 
Šlapákovi, Jiřímu Soukupovi, Václavu Hájkovi, Jiřímu Roztočilovi, Antonínu Titlovi, Františku Plimlovi,  Mojmíru Černému 
a za členství nad 35 let. Vladislavu Fialovi, Václavu Havlovi, Josefu Ungrmanovi, Jaroslavu Samitánovi, Jaroslavu 
Macháčkovi a Josefu Čermákovi. Dále bylo poděkováno dlouholetému předsedovi Janu Vaňkovi za jeho práci a rovněž 
předán pamětní list. Pamětní listy byly předány dále Obecnímu úřadu a Místní knihovně Strašice. Doc.Josefu Ernestovi  za 
aktivní podporu naší organizace. V diskuzi vystoupilo pět diskutujících. Za zmínku stojí příspěvek př. Hofmana, který se 
vrátil k opravám na moštárně, dali jsme si práci a spočítali kolik nás to opravdu stálo, kdyby to dělaly firmy Tak: 
z prostředků ZO bylo vloženo 31.643,- Kč. Materiál na opravu střechy věnovaný členy 24.340,- Kč. Dále materiál (okno, 
dveře , dříví –prkna, hranoly na přístřešek a kolem střechy.) 39.840,- Kč. Bylo odpracováno celkem 1050 hodin našimi členy 



bez nároku na jakoukoliv mzdu – 189.000,. Kč. Když to sečteme byla vytvořena hodnota díla celkem za 284.823,- Kč. 
Hodnota věnovaného darovaného materiálu a mzdových nákladů, které věnovali členové své organizaci činila 253.180,- Kč. 
A za to jim všem patří poděkování. Jednání se zúčastnilo celkem 82 osob.,z toho základních členů 37 , čerstvých členů 12 a 
33 hostů. Volbu nového vedení řídil  př.Václav Hájek. Byl zvolen 11 členný výbor ZO, dále předsedou byl zvolen př. 
Miroslav Hofman,tajemníkem př. Josef Čermák, do kontrolní komise jako předseda př.František Pliml a členky Bohumila 
Brejšková a Ludmila Převrátilová. Členská schůze zvolila př. Jana Vaňka  za dlouholetou aktivní činnost čestným předsedou. 
Na závěr bylo předneseno a členskou schůzí odsouhlaseno usnesení, které bude vyvěšeno na vývěsce na moštárně. Po 
ukončení jednání bylo podáno občerstvení, všichni si mohli prohlédnout výstavku, která byla po obvodu sálu uspořádána 
k 110.výročí, jak šel čas a výtvory našich členů v zimním období. Následovalo posezení při hudbě pana Elicara k poslechu a 
tanci. 
                                                                                                                                           
Za ZO ČZS Strašice Miroslav Hofman 
 
Muzeum za kamny určitě nebylo 
    RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 

 
 „Březen – za kamna vlezem, duben – ještě tam budem“. Tak 
tato pranostika letos vůbec neplatí. V dubnu kvetly třešně a 
hrušky jak o závod a v poslední dekádě rozkvetla dokonce i 
stará jabloň v muzejní zahradě. A tak i dámy z muzea se 
hodily do letního a pustily se do dalšího zvelebování 
muzejního exteriéru. Mizí plevel ze záhonů i štěrkovaných 
cest a trávník už má za sebou druhé sekání. 
  Vylepšené počasí láká i návštěvníky a turisty přející si nejen 
prohlídku, ale i ubytování. Co jim můžeme nabídnout nového? 
Značně jsme pozměnili, resp. inovovali expozici Hornictví            
a mineralogie. Nově lze obdivovat řemeslný fortel starých 
výrobců důlních měřících přístrojů. Mosazný klinometr 
(sklonoměr  i měřický kompas nastavitelný ve třech osách 
spíše připomínají umělecká díla, než technické pomůcky. 
Radikální přeměnu zažila stálá výstava nerostů. Je výrazně 
posílená o sbírku z regionálních, dnes již prakticky 
„mrtvých“ lokalit. Mj. tu naleznete krásné exempláře 
wawelitů z Míliny, doslova skvělý, zlatý samet 
připomínající barrandienský kakoxen, úžasné mamodralé a 
velmi vzácné agregáty krystalů barytu z Jedové hory či 
rovněž odtamtud krvavě rudou rumělku. Potěšit se můžete 
světovou raritou, dyskrazitem z Příbrami, nebo přírodním 
stříbrem či hezkým bournonitem. A nezapomeňme na naše 
specifikum, brdské acháty a vzácné formy železitých 
křemenů, jež spíše připomínají výtvor výrobce dortových 
polev, než přírody. Významné rozšíření již dříve zajímavé 
sbírky nerostů umožnila muzeu obec Strašice zakoupením 
vzácné a dnes již zcela výjimečné sbírky soukromé. 
Předešlo se tak riziku rozprodání tematicky ucelené sbírky 
po burzách a aukcích a jejímu nenávratnému zničení. 
Abychom nezapomněli, v jejím obsahu bylo i několik 
velmi hezkých fosilií, zejména trilobitů z brdského kambria. 
 Samozřejmě nezapomínáme ani na přednáškovou činnost, 
tak jak jsme vás zvali v minulém čísle Barňáku, navštívili 
jsme společně celou řadu významných středověkých 
lokalit na Strašicku. Mgr. Tomáš Makaj se zmínil nejen o 
strašických hradech, které jsou již tradičně spojovány 
s mocným rodem Rožmberků, ale také upozornil na 
drobné středověké památky v podobě výrobních areálů 
tzv. lesních řemesel. Přednáška byla navštívena více než 
sedmdesáti zájemci. V měsíc červnu by měl být pak 
realizován výlet do Svaté Dobrotivé a na hrad Valdek. Za 
průvodce vám opět poslouží Mgr. Tomáš Makaj, jenž 
zmíní bohatou historii těchto významných památek.   
  Úplně na konci měsíce, na filipojakubskou noc, kdy se 
pálí čarodějnice, jsme se tento „svátek“ oslavili účastí na 
skutečně neobvyklé vernisáži nové stálé expozice Muzea 
hlavního města Prahy v prostorách přízemního podlaží 
Petřínské rozhledny. Na té autorsky spolupracoval Martin 
Lang, který zde ztvárnil geologické poměry Petřína i 
historii místní těžby nejen kamene, ale také uhlí (!). Jedná se tak o další nenásilnou propagaci naší instituce a obce Strašice 



v místech, kde projdou ročně stovky tisíc návštěvníků vč. cizinců. Mgr. Tomáš Makaj se kurátorsky podílel na výstavě Jiřího 
Wintera Neprakty „ Mé vítězství nad zlem“. Výstava by se měla pak v říjnu přestěhovat do Strašic.  
  Poslední dubnový víkend jsme se aktivně zúčastnili dalšího workshopu MASek z Plzeňska v programu „Otevíráme poklady 
venkova“. Tentokrát se konal v Chocenickém Újezdě u Blovic, kde chystají dlouhodobou rekonstrukci místního špejcharu     
a jeho přebudování na stálou expozici přírody, myslivosti a zemědělství. Výklad zaměřený na tvorbu přírodovědných a 
etnografických expozic připravil a provedl M. Lang. 
  V dubnu skončila i naše práce na libretu pro expozici budovaného Centra Caolina v Nevřeni na severním Plzeňsku. Hotové 
dílo bude předáno v pátek 2. května. Zbývá ještě nedokončená práce na dokumentárním filmu z nevřeňského kaolinového 
dolu a zpracování doprovodného programu v podobě velké stolní hry pro děti, což hodláme dodělat během května. 
Muzeum ve spolupráci se souborem Prašivina zahájilo nastudování Gellnerových „Radostí života“, které uvede v září jako 
doprovodnou akci ke vzpomínkám na sté jubileum zahájení první světové války  
V příštích květnových dnech se pustíme do instalace panelů bývalé výstavy „kámen svému městu“, kterou chceme veřejnosti 
představit v muzejní zahradě cca v polovině máje. 
Upozorňujeme touto cestou, že muzeum bude otevřené po oba květnové Státní svátky, jak na 1., tak i na 8. května. 
Otevřeno bude v běžném návštěvním čase, tj. od 10 do 12 a od 13 do 17 hodin. Zahájení posledních prohlídek              
je možné v 11 a 16 hodin. 
Až Vám v máji bude z nebe pršet štěstí, přijďte se usušit a přitom pobavit i poučit k nám do muzea!  
 

Strašičtí hasiči a I. čtvrtletí roku 2014 
 
Jako obvykle, i letos, zahájili dobrovolní hasiči další rok výroční valnou hromadou, která se konala 18. ledna – k naší 
spokojenosti proběhlo vše hladce. Další lednové aktivity se ve zbrojnici točily, více či méně, okolo příprav taneční zábavy. 
Na konci ledna se čtyři členové jednotky zúčastnili dvoudenního kurzu nositelů dýchací techniky. 

 9. února se šest našich členů vydalo do Skomelna na výcvik záchrany osob z prolomeného ledu. Cílem cvičení bylo 
vyzkoušet si tři záchranné techniky – záchrana pomocí házecího pytlíku s lanem, záchrana pomocí žebříku a záchrana 
pomocí člunu. Pro všechny bylo školení velkým přínosem, hlavně praktickým cvičením se dovednosti nabývají lépe, než 
teoretickým vyprávěním. 

  Po několika dlouhých letech jsme se opět pustili do realizace „tancovačky“. Ta se konala 14. února, na sv. Valentýna. 
Předcházely jí hodiny a hodiny příprav. Vydaného úsilí a energie ale nelitujeme, zatančit si na Pecičky přišla spousta lidí – ti 
se rozpouštěli až v brzkých ranních hodinách a slibovali, že příště dorazí zase. Celkově hodnotíme akci jako úspěšnou a jistě 
se můžete v budoucnu těšit na další. 

V březnu se při přípravě dřeva na čarodějnice (chystáme je na 3. května) uskutečnil výcvik s motorovými pilami. 

Radost nám dělají i mladí hasiči, v březnu se nejvíce zasloužila Kristýnka Návojová, která obsadila 1. místo v soutěži v 
hasičském pexesu v kategorii předškolních dětí. Drobnou odměnu si domů přivezl ale každý. 

V pátek 21. března jsme se naposledy rozloučili s panem Ljubomírem Mikulíkem, zasloužilým členem, který byl u sboru již 
od ledna roku 1947. Zemřel 16. března 2014. 

Uklízíme po zimě okolí hasičské zbrojnice, probíhají brigády, udržujeme techniku v kondici, jednotliví členové se dále 
zdokonalují a účastní se pravidelných školení a mimo další chystáme různé akce pro děti i dospělé. V nejbližší době 
připravujeme již zmíněné pálení čarodějnic a také tradičně dětský den (31. 5. 2014). 

                Za SDH Strašice Lucie Šmídová 

Místní knihovna ve Strašicích je otevřena všem 

 Snímek pochází z návštěvy předškoláčků, kteří se opravdu 
dobře bavili. V příštím Barňáku se více ohlédneme za 
činností knihovny, která pořádá celou řadu kulturních akcí 
mezi něž patří přednášky, výstavy, realizace seminářů atd. 
Vše ale není  tak ideální. Snažíme se vyhovět různým 
typům akcí i časově a tak „ sloužíme“ i některé víkendy. 
Jenže! Nejde se zavděčit všem. Tak se také setkáváme 
s poničenými židlemi či pozvraceným sálem. Je to škoda. 
Zařízení knihovny i společenského domu je obecní. Tudíž 
by bylo dobře, kdyby se někteří návštěvníci chovali tak, 
aby tento obecní majetek nebyl ničen. Najímat ostrahu pro 
různé druhy akcí je zcela nemožné. Lepší je tedy některé 
typy akcí nepořádat. Co k tomu říci? Je to 
nedemokratické? Omezujeme svobodu?  

Při úklidu zvratků a poničeného inventáře však člověka 
napadají jiné otázky. 

 



Místní knihovna ve Strašicích  
Vás zve do Velkého sálu  

Společenského domu ve Strašicích  
v neděli 11.5.2014 od 15 hodin na 

program 
„PĚJME  PÍSEŇ  DOKOLA“ 
Hrát a zpívat bude soubor Collegium musicum   

Ke Dni matek máme připravenou malou pozornost 
pro maminky 

Těšíme se na setkání s Vámi 
Vstupné dobrovolné 

 
Skauting ve Strašicích – pokračování č.25 
 
 V dnešním vzpomínání se vrátíme do podzimu 1970. Činnost Junáka byla normalizačním 
komunistickým režimem zakázána. Situace bolestivá a po tolika létech různých společensko 
politických podrazů bude lépe ji zestručnit. Při jednáních na MV KSČ a výboru Národní 
fronty v říjnu a listopadu 1970 jsme byli požádáni, abychom přešli s dětmi a mládežníky 
(rovery) do nové, jednotné organizace PO SSM. Děti se zájmem o rybářský sport se 
shromáždily kolem vedoucího Josefa Šefla, ostatní vytvořily oddíly táborníků a vodáků, 
včetně děvčat. Tyto oddíly vedli Vlastimil Šmolík a Věra Šmolíková. Později se přidal 
vedoucí Karel Šnajberk. Podobně u mladých rybářů pomáhal i Antonín Čaník a Josef Kočka. 
Tu nenávist režimu jsme  nechápali, ale děti musely vědět, že budeme pracovat podle nových 
pokynů a tak, aby je to také bavilo a neměly v hlavách zmatek. Podzimní činnost roku 1970 
se tak skládala hlavně z častého scházení na klubovně, zvykání si na změny a zpívání 
známých  lidových a trampských písniček. A s velkými kluky jsme brigádničili ve Svaté 
Dobrotivé na demolici teskobaráku pro novou klubovnu. A promýšleli další plány na rok 
1971. Toto 25.pokračování vyjde v květnovém Barňáku. V měsíci, který uvádí tu příjemnější 
část roku. Dobu teplých dnů a dlouhých večerů… A čas koupání, dovolených a vůbec – letní 
pohody. Ale také té nutné práce okolo chalup. A proto nebude čas na vzpomínání! K němu se 
vrátíme opět po prázdninách. 
Tak tedy „modrou oblohu!“ 
Duben 2014                                                                                                        Vlastimil Šmolík 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: 
Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna“. 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  
http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-barnak.pdf 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                                            Barňák vychází jednou v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.eu 



Staročeské máje 2014 
   
 

se uskuteční ve Strašicích 24. 5. 2014 
 

Program:   
7:00  Sraz májovníků u školy 
7:00 – 17:00   Průvod obcí 
17:00   Staročeská beseda na strašické  
návsi 
 20:00   Májová 
zábava ve 
Společenském 
domě ve Strašicích 

 

Na májové zábavě hraje 

kapela Pecičky – vstupné 100 

Kč 
  
Více info a pro rezervaci míst na 
čísle: 
776 528 127 Jakub Boháč 


